

Issue #3: Toward a Religious Archives Programme for the Public Archives of Canada

James Lambert

Résumé

Soutenant qu'une centralisation de la documentation est un stimulant essentiel à l'encouragement à la recherche en histoire religieuse au Canada, l'auteur réclame que les Archives publiques du Canada, en vertu de leur mandat les rendant responsables de l'acquisition de tout matériel d'archives d'intérêt national, jouent un rôle plus actif dans ce domaine. Afin d'éviter les échecs de la politique d'acquisition du passé, il propose un plan en trois points axé sur le maintien d'un catalogue collectif, une politique d'acquisition d'archives inter-confessionnelles et non-confessionnelles d'intérêt national et un programme de microfilm du matériel acquis par d'autres dépôts.

ABSTRACT

Believing that the centralization of documentation is an essential incentive to encourage research in Canadian religious history, the author claims that the Public Archives of Canada should play a more active role in this field. The mandate of the Public Archives of Canada makes them responsible for the acquisition of all archival material deemed of "national interest." In order to avoid the pitfalls of the former acquisition policy in place, the author proposes a 3-point plan: the maintenance of a central catalogue, a policy of acquiring interdenominational and non-denominational archives of national interest, and a microfilm program of material acquired by other repositories.